
  
 

27. oktober 2017 

 

 

I medfør af § 37 i Forretningsorden for Inatsisartut skal jeg hermed  stiller følgende  spørgsmål til 

Naalakkersuisut 

 

Spørgsmål: 

1. Hvor mange uddannede medarbejdere er der i institutionen Allorfik? 

2. Hvor stor er medarbejderomsætningen? 

3. Har Naalakkersuisut planer om tiltag til den store udskiftning ved institutionen 

Allorfik? 

(Inatsisartut medlem Laura Táunâjik, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Det er efterhånden velkendt, at der i afvænningsklinikken Allorfik er stor omsætning af 

medarbejderne. Jeg vil gerne have at vide, hvorfor man er kommet til det stadie i dag. 

At der er så stor omsætning af medarbejdere ved lignende institutioner som Allorfik, vækker 

bekymring. 

Det ser ud som om institutioner som hører under Namminersorlutik Oqartussat, trænger til tilsyn, 

ikke mindst på ledelsesplan; og i denne kategori hører Allortik til. 

 

Jeg mener, at Namminersorlutik Oqartussat ved nærmere øjesyn bør undersøge hvorfor der er så 

stor en udskiftning, og hvis der er sket fyringer, undersøge hvorvidt ansættelser/fyringer, sker i 

henhold til ansættelsesretlige og overneskomstmæssige retningslinjer. Når der i institutionerne 

hersker tilstande som ovennævnte, er der grund til bekymringer. 

 

  

 


